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Od svázanosti ke svobodě
Můj drahý příteli, znám mnoho lidí, kteří byli po celý život trápeni 
nejrůznějšími druhy závislostí. Mým největším přáním je pomoci 
všem dosáhnout svobody, abychom mohli žít život, který pro nás 
Stvořitel zamýšlel. On nás zná jako nikdo jiný, takže ví nejlépe, 
jak nám pomoci. Proto Ježíš v Bibli říká: „Poznáte pravdu 
a pravda vás vysvobodí“ Jan 8,32. Pojďme se společně 
podívat na pravdu z různých stran, pak Boží zaslíbení svobody 
bude platit i pro tebe! 

1.  Poznej pravdu o sobě a vše vyznej - 
Vitali Funk se takto stal svobodným
Spousta závislých si o sobě myslí, že s nimi je všechno v pořádku 
a stále prohlašují známé věty: “Mám to všechno pod kontrolou“ nebo 
„Mně to tak vyhovuje.“ nebo „Mně se to tak líbí.“ A takto se všichni 
do jednoho vymlouvají. Je nutné před Bohem přiznat  pravdu, že jsi 
úplně ztracený, závislý a v poutech hříchu.

Není to tvá závislost, která tě dělá šťastným, není to dro-
ga, cigareta, láhev, orgasmus a podobně. Naopak! Závislosti 
zničily nespočet rodin, znamenají obrovské ztráty peněz, 
nezaměstnanost, ztrátu živobytí, nemoci a mnoho dalšího. 
Říkáš, že to pro tebe není tak zlé? Bůh to vidí jinak. Od Boha tě 
odděluje i ta nejmenší závislost: neschopnost přestat lhát, vypnout 
televizi, hádavost, závist, vztek a mnoho dalšího.

Ježíš nechce zlepšit tvůj život. Bůh ti chce dát nový život. A pro-
to musíš opustit ten starý. Bůh ti může pomoci pouze tehdy, když 
dospěješ k poznání, že jsi zcela ztracen. Proto Bible říká: Ježíš, 
Spasitel, přišel zachránit ztracené. Pochop a vyznej, že jsi ztracený 
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hříšník, a že každý rozpor ve tvé mysli pochází od ďábla, který je lhář
a podvodník. Nestačí si jen uvědomit, že jsi závislý, ale je také na-
prosto nezbytné každou závislost pojmenovat a přiznat a vyznat to. 

„Jestliže své hříchy vyznáváme, on je věrný a spravedlivý, aby nám 
hříchy odpustil a očistil nás od každé nepravosti.“ 1. Jana 1,9

    Můj život je nezvratným důkazem, že lidé jako já, které přátelé, 
lékaři a terapeuti odepsali jako beznadějné, nejsou v Božích očích 
nikdy beznadějně ztraceni. Byla to dlouhá cesta, než jsem si konečně 
uvědomil, že jsem se dostal do drogové závislosti tak hluboko, že mi 
nikdo nemůže pomoci se z ní osvobodit. Lidé mě prostě odepsali jako 
naprosto ztraceného a bezcenného člověka. Až do chvíle, kdy jsem se 
zúčastnil bohoslužby v církvi. Tam se mi poprvé otevřely oči o mém 
stavu, o mé ztracenosti, o mých hříších a najednou jsem si uvědomil, 
že Ježíš Kristus zemřel za mě a mé viny na kříži, aby mě osvobodil.
V hlubokém pokání jsem požádal Boha o odpuštění a cítil jsem, jak 

mě přijímá jako své dítě. Mohl jsem ten-
krát zemřít ve svých hříších a jít do pekla, 
toho strašného místa věčných muk. I dnes, 
po dvaceti letech skutečné svobody skrze 
víru v Ježíše Krista, mám radost ze spasení
a věčného života, kterou mi žádný lék na 
světě nemůže ani zdaleka dát.  (Originální 
znění: Vitaly Funk více v QR kódu)

2. Poznej pravdu o lži, které jsi uvěřil
 Chutnala ti první cigareta? Myslím, že NE!

Bůh nás stvořil tak, abychom mohli žít nádherně bez nikotinu, alko-
holu nebo jakékoli závislosti - hříchu. Není to nedostatek nikotinu, 
který tě znervózňuje, je to nikotin nebo alkohol, které tě rozklepou 
a znervózní. Ďábel ti lže a našeptává ti: „Potřebuješ rychle cigaretu, 
alkohol, drogy, sex.“ Nevěř mu, ale vzývej Ježíše. On nikdy nelhal
a chce, abychom poznali pravdu.

 Dovol mi uvést několik faktů. Kouření, drogy a alkohol vedou k nemo-
cem. Tabák každoročně zabije více než 8 milionů lidí na celém světě, 
což je 21 000 lidí na celém světě každý den (www.cdc.gov). 

Společnost American Tobacco objevila, že závislost je nový trh s velkým 
ziskem. Její šéf prohlásil: „Je to jako objevit zlatý důl přímo před svými 
dveřmi.“ Aby se trh s tabákovými výrobky rozšířil na velkou část po-
pulace, bylo třeba rozšířit dříve dominantní mužskou spotřebu potěšení 
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i na ženskou populaci. Edward Bernays vyvinul slogan: Ženy chtějí 
kouřit. Cigareta se stala obrazem moderní ženy, její pochodní svobody.  
V počátcích ženského hnutí zaplatil prvním ženám, 
aby provokativně kouřily na veřejnosti a symbolizova-
ly tak svobodu a feminismus. Tato strategie fungovala. 
Trh s tabákem začal vzkvétat. A pak přišly dvě světové války. 

I zde tabákový trh věděl, jak vydělat. Co může být jednoduššího 
než získat trpící vojáky závislé na nikotinu pomocí několika cigaret 
zdarma?

Když se však během války spotřeba cigaret rozšířila mezi velkou 
část populace, projevily se první důsledky závislosti na nikotinu: 
rakovina. A to byl začátek pravděpodobně ještě většího podvodu, 
než byl ten první: cílené zlehčování nebezpečí konzumace tabáku. 
Byly vytvořeny reklamní slogany, byl proveden marketing, který 
propagoval „zdravější cigarety“ a byl vychvalován vyznamnými 
lékaři, což záměrně zlehčovalo jejich negativní účinky na lidský 
organismus. A nejen to, propagovány byly i zjevné vědecké omyly. 
Například, že užívání nikotinu během těhotenství nepoškozuje plod.

V celostátním soudním řízení v USA byli majitelé a ředitelé tabáko-
vých společností pod přísahou dotázáni, zda si byli vědomi nepravdi-
vosti a nebezpečnosti své reklamy. Všichni přísahali, že ne (videozázna-
my z těchto soudních jednání jsou k dispozici na internetu). A to byla další lež, 
která se šíří dodnes. 

Ďábel nechce, abys poznal svou specifickou závislost, že je to tak 
vážné a že jsi v pochybné společnosti.

Bůh si ale přeje, abys uznal a vyznal, že jsi ztracený, spoutaný 
hříšník, a že každé popírání a omlouvání této pravdy je ďáblova lež, 
která blokuje tvou mysl. Nevěř ďáblovi, ale vzývej Ježíše. On nikdy 
nelhal a chce, abychom poznali pravdu.

Jak se vyrovnat se špatnými myšlenkami? Způsob, jak se zbavit 
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špatných myšlenek je nahradit je dobrými. Do již plné sklenice
se nic nevejde. V hlavě naplněné dobrými myšlenkami není místo pro 
špatné myšlenky.
Zaseješ myšlenku,  budeš sklízet čin.
Zaseješ čin,  budeš sklízet zvyk.
Zaseješ zvyk,  budeš sklízet charakter.
Zaseješ charakter,  budeš sklízet úděl.

Velká Boží milost - Svědectví o proměně Igora Holuba 

Dlouhá léta mě trápily nejrůznější závislosti, včetně závislosti na 
hracích automatech, drogách, nikotinu a pornografii. Honil jsem se 
od jedné vysoké dávky k druhé a myslel jsem si, že po další dávce 
budu v pořádku; byla to lež, která mě zcela zničila. Zničený jsem si 
musel se zlomenou hrdostí přiznat, že moje vlastní síly nikam neve-
dou. Potřeboval jsem Boha, který by mě z té bezedné bažiny vytáhl. 
Začal jsem navštěvovat církev. Jednou kazatel mluvil o tom, že je třeba 
odstranit „rozumování a každou povýšenost, která se pozvedá proti 
poznání Boha, a každou myšlenku přivést do zajetí poslušnosti Kri-
sta“ (2. Korintským 10,5). Najednou jsem pochopil, že každá závis-

lost, každá jednotlivá závislost, je založena 
pouze na ďáblově lži, totiž že další dáv-
ka, další opojení konečně přinese pokoj. 
Bůh ke mně stále mluvil jménem, dokud jsem 
se před ním konečně nezlomil a nezískal po-
koj pro své srdce pronásledované hříchem
a závislostí. (Původní verzi od Igora Holuba 
najdete v QR kódu)

3. Poznej pravdu Bible a zůstaň v ní - 
Jak Bible změnila Oleksije Pavlenka
Ať už vás svazuje cokoli, cigarety, alkohol, pornografie nebo jiná 
závislost, jediným správným krokem je uznat Boží pravdu a žít v ní. 
Pak ve vás bude přebývat Boží slovo a vy můžete žít ve svobodě!

V Ev. Jana 8,32-36 Ježíš řekl: „Poznáte pravdu a pravda vás 
vysvobodí.“ Odpověděli mu: „Jsme potomci Abrahamovi  
a nikdy jsme nebyli ničími otroky. Jak můžeš říkat, že se staneme 
svobodnými?“ Ježíš jim odpověděl: „Amen, amen, pravím vám, 
že každý, kdo činí hřích, je otrokem hříchu. A otrok nezůstává 
v domě navždy; navždy zůstává syn. Jestliže vás tedy Syn 
vysvobodí, budete vskutku svobodní.“

Poznáte pravdu a pravda vás vysvobodí.
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Jestliže vás tedy 
Syn vysvobodí, 
budete vskutku 

svobodní.

Poznáte pravdu
a pravda vás 
vysvobodí.

    Moje cesta od drogové závislosti ke svobodě, po které jsem toužil, 
začala malou, nenápadnou knížkou, kterou mi někdo náhle strčil 
pod nos uprostřed mého záchvatu vzteku. Ve skutečnosti jsem té po-
divné malé černé knížce nechtěl věnovat žádnou pozornost, ale něco
v mém srdci mě nutilo. A tak jsem se doma stáhl do samoty a začal si 
číst. Cítil jsem, že Bůh chce ke mně osobně promluvit, a najednou se
v mém srdci objevila naděje, že je možný jiný, lepší život. Ve všem, co 
jsem četl, jsem si uvědomil, že tato kniha má něco, co mi nemůže dát 
žádná filozofie, žádná věda, totiž moc změnit sebe a svůj život.Čím víc 
jsem četl, tím méně jsem toužil po další dávce, přátelích, večírcích, 
všech těch špatných věcech; chtěl jsem být jen sám s knihou. Donutila 
mě odhodit drogy, dát si do pořádku život a vyčistit vztahy. Žádná lid-

ská slova neměla takovou moc, abych pocho-
pil to, co mi Boží slovo umožnilo pochopit 
srdcem a myslí: I když jsem hříšník, vím, že 
jsem ospravedlněný hříšník. (Původní verze 
Oleksije Pavlenka více v QR kódu)
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4. Poznej pravdu, že jsme stvořeni pro 
Jeho slávu - Jürgen Schwarz
Když tě Bůh stvořil, měl s tebou plán. Faktem je, že dokud se tomu-
to plánu budeš bránit, tvůj život nebude mít smysl. Pouze pokud 
mu svůj život odevzdáš a budeš žít pro něj, budeš svobodný. Každý 
člověk má možnost rozhodnout se pro Boha - nebo proti němu...

„Což nevíte, že komu se propůjčujete jako otroci k poslušnosti, koho 
posloucháte, toho jste otroky: buď hříchu, který vede ke smrti, nebo 
poslušnosti, která vede ke spravedlnosti? ... Jako jste propůjčili své údy 
za otroky nečistotě a nepravosti k činění nepravosti, tak nyní předložte 
své údy za otroky spravedlnosti k posvěcení.“ Římanům 6,16.18 

Pokud tě Bůh stvořil, nemá snad právo a nárok na život své-
ho stvoření? A neví snad on jako tvůj Stvořitel lépe než kdo-
koli jiný, co potřebuješ a jak můžeš najít své uspokojení?  
Když se rozbije auto, nemá smysl s ním jezdit do lékárny  
a mobilní telefon neslouží k tomu, abys s ním zatloukl 
hřebík do zdi. Stejné je to s osvobozením se od 
všeho, co tě trápí. Pokoj, klid, svobodu -  
to vše můžeš najít jen u Boha.  Když 
se rozhodneš odevzdat svou vůli  
a svůj život Bohu, teprve teh-
dy najdeš smysl svého 
života, který měl 
Stvořitel na 
mysli, když tě 
stvořil.



     Jako dítě jsem si sám ubaloval cigarety. 
Když jsem se v 17 letech dostal do vězení, 
naučil jsem se vyrábět opium. Během pobytu 
v armádě se moje závislost na tabáku a dro-
gách jen prohloubila. Po skončení vojenské 
služby jsem šel navštívit svého bratra, který 
se z mého bývalého parťáka ve zločinu stal 

oddaným návštěvníkem církve. A tak jsem se ve svých 22 letech po-
prvé ocitl na bohoslužbě. Cítil jsem se velmi nesvůj, protože jsem si 
najednou uvědomil, že v životě člověka jsou jen dvě možnosti: život
s Bohem nebo bez Boha. Rozhodl jsem se pro druhou možnost, 
protože jsem chtěl zůstat sám sobě pánem. Od té doby to s mým 
životem šlo jen z kopce: manželství, rodina, existence, všechno šlo
z kopce. Až jsem se ocitl ve vězení. Abstinenční příznaky byly nes-
nesitelné. Z nudy jsem začal číst Bibli. Jednoho dne, když jsem 
se díval na fotografie své ženy a dětí na zdi své cely, se mi náhle 

otevřela mysl. Viděl jsem všechno to utrpení, které jsem způsobil 
své rodině i sobě. Výčitky svědomí mě téměř zdrtily. Padl 

jsem na kolena, plakal a volal k Bohu o pomoc, o další šanci.
A Bůh mě vyslyšel. Do mého srdce vstoupil nevysvětlitelný pokoj. 

Začátek mého nového života ve svobodě v Kristu nebyl snadný. 
Ale rozhodl jsem se předat vládu nad svým životem Bohu; koneckonců 
z mých vlastních pokusů nezbylo nic než popel. Moje rodina mě od-
mítla. Po propuštění jsem nevěděl, kde mě Bůh chce mít a co mám 
nyní dělat. Prostřednictvím jednoho známého, také bývalého narko-
mana, jsem narazil na malou skupinu plnou lidí jako já, bývalých 
kriminálníků, narkomanů, pijáků. Zde, v Bayreuthu (SRN), jsem 
konečně našel domov. Dnes stále sloužím Pánu ve svobodě v naší 
církvi. Radost, kterou mi dal od chvíle, kdy jsem mu bez kompromisů 
odevzdal svůj život, a svoboda, kterou prožívám jen v poslušnosti jeho 
slovu, Bibli, mi dovoluje svědčit spolu s Janem 8,36: „Jen když vás 
Syn osvobodí, jste opravdu svobodní.“ A tak jsem se stal svobodným.  
(Původní verze Jürgen Schwarz viz QR kód)

5. Poznej pravdu o Bohu a o Ježíši
Být svobodný zní jako nádherný sen. Může se však stát i tvojí 
skutečností? Mám pro tebe dobrou zprávu. Boží nabídka osvobození 
je určena i tobě!

„A my všichni, vidíme s odhalenou tváří Pánovu slávu jako v zrcadle, 
jsme proměňováni v týž obraz, od slávy k slávě, jako od Pánova 
Ducha.“ 2. Korintským 3,18
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Chceš to také? Co tedy musíš udělat? 
Je to jednoduché. 

Božím zrcadlem je Bible. Měl by ses do něj „ dívat“. 

Podívej se do Bible a zjisti, co ti říká o Bohu, o jeho hněvu vůči tobě, 
protože jsi ztracený hříšník uvězněný v závislosti a vině, a o trestu, 
který si ty i já zasloužíme.
A pak se podívej, co Bible říká o jeho Synu Ježíši, o tom, jak 
zemřel na kříži, aby zaplatil tvůj i můj dluh, jak na sebe vzal Boží 
hněv, abychom ty i já mohli být osvobozeni, osvobozeni od hříchu, 
viny a veškeré závislosti. A jak ti nyní chce dát zcela nový začátek. 
Podívej se do Bible, co ti chce říct o věčném životě bez odsouzení, 
ve věčné svobodě, ve věčném pokoji ve věčné slávě. 
To vše ti Bůh nabízí. Stačí přijít k Ježíši, 
říct mu o své vině a s vírou přijmout jeho 
odpuštění. A tím tě Bůh také promění ke své 
slávě. Na tomto místě ti mohu jen říci, že to 
nejsou vymyšlené příběhy, ale že to vyzkoušelo 
a zažilo mnoho lidí jako jsem já a zde jmeno-
vaní muži.

Boží moc v mém životě - David Žiga
Byl jsem závislý na spoustě věcech. Fetoval jsem pervitin mnoho let a byl 
jsem na něm tak závislý, že jsem se o svoji rodinu vůbec nestaral. Manželka 
na všechno byla sama, protože já jsem byl často na ulici, fetoval a hrál au-
tomaty a prohrával spoustu peněz a ještě jsem si chodil půjčovat k lichváři 
peníze abych měl na automaty a mohl chlastat alkohol a kouřit cigarety
a marihuanu. Mé tělo si na to zvyklo a potřebovalo víc a víc hulit. 
Když jsem nehulil, tak jsem byl nervózní a s nikým jsem nechtěl mluvit, 
protože mé tělo to potřebovalo a já jsem se na nic nedokázal soustředit, 
jen jak obstarat drogu. Pak v našem životě nastal problém. Měli jsme velké 
dluhy a to takové, že jsme museli odevzdat lichvářům peníze na děti.
Ale Bůh nás volal stále k sobě. Byla doba, kdy Bůh do našeho života 
poslal takové těžkosti, že jsme nevěděli, jak z toho ven. Manželka začala 
chodit do sboru, ale já jsem pokračoval ve fetování. Ještě víc jsem hulil, 
ještě víc jsem chlastal a prohrával peníze, a manželka s celým sborem se 
za mne modlili. Nakonec Bůh modlitby vyslyšel. Byl jsem na dně s ještě 
většími dluhy a nezaplaceným nájmem. Majitel nás chtěl vyhodit. Jednou 

v sobotu večer když jsem ležel, jsem uslyšel hlas: 
„Jdi do sboru, tam ti pomůžou.“ Ale já jsem 
říkal, že tam nikdy nevkročím. Po nějaké době 
jsem přece jenom šel a něco se stalo. Ve sboru 
byli lidé, kteří také neměli co jíst, měli dluhy,
ale zpívali Bohu chvály. Byli šťastní, měli pokoj 
a já jsem poznal, že to co mají, já nemám. Bylo 
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to krásné, dostalo mě to, a tak jsem se rozhodl, že budu chodit do sboru. 
Po pár měsících se obrátila má manželka. Já byl u toho, když činila pokání 
a bratr Willi se mne zeptal: „Chceš se taky pomodlit?” Řekl jsem: „Jo, 
chci,” a začal jsem Pánu Ježíši vyznávat své hříchy a činil pokání. Cítil 
jsem, jak ze mne spadl těžký kámen. Ale jedna věc byla divná. Bůh mne 
vysvobodil od pervitinu, od mariuhany, od alkoholu a od automatů, ale 
cigarety v mém životě zůstaly. Bylo to velmi těžké, ale po nějaké době mě 
Bůh od cigaret osvobodil a já byl svobodný. To bylo jednoho dne, kdy jsme 
se sešli k Božímu slovu. Chyba byla, že jsem říkal, 
že chci skončit, ale ve skutečnosti jsem chtěl kouřit. 
A Slovo mě usvědčilo z hříchu a Boží slovo mě 
osvobodilo od cigaret. Nikdy nelituji, že jsem poznal 
Pána Ježíše Krista. 
Milí příteli, chci tě vyzvat, uvěř v Pána Ježíše. 
Jestliže jsi to ještě neudělal, tak to udělej. Nehledej 
štěstí někde jinde, nenajdeš ho. Jdi k Pánu Ježíši
a On tě naplní svou láskou a štěstím. Bůh tě miluje, 
Bůh ti žehnej.
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Rádi vám zašleme literaturu zdarma: 
 - Nový Zákon (Český studijní překlad)
 - Bibli (Kralický překlad) 
Můžete u nás poptat také knihu:
 Objevuj příběhy Bible
Kontaktujte nás:  +420 608 448 994
E-Mail:  info.cz@dwgradio.net 
Neváhejte se na nás obrátit s pastoračními dotazy.

Tento leták vám předál/a:


